
انتقادات تند رئیس کمیسیون بهداشت مجلس خطاب به دولت و مسئولان؛

نماینده مردم زاهدان با انتقاد از عملکرد دولت در حوزه های 
مختلف تاکید کرد: »اگر بخواهیم کشور را صحیح اداره کنیم 
باید ساختار دولت و مجلس شورای اسلامی را تغییر دهیم.«
به  گزارش  سپید به نقل از ایسنا، حسینعلی شهریاری، 
نماینده مردم زاهدان در مجلس شورای اسلامی در نطق 
میان دستور جلسه علنی امروز چهارشنبه مجلس شورای 
اسلامی، گفت: »۴۰ سال است که از پیروزی انقلاب اسلامی 
می گذرد. علی رغم همه دشمنی معاندین این انقلاب با قدرت 
راه خود را ادامه داده است. ما شاهد پیشرفت زیادی در 
زمینه های مختلفی بودیم، اما اگر نتوانستیم در این زمینه ها 
بهتر باشیم قطعا به علت سوء مدیریت بوده است ما اگر 
نتوانستیم فقر را از بین ببریم به علت مشکلات در سازمان 
برنامه و بودجه بوده است.« شهریاری ادعا کرد: »روابط و 

رانت در این سازمان تصمیم گیری می کنند.«
وی افزود: »پرپر شدن دختر بچه را تسلیت می گویم  
ولی هرگونه برخورد هیچ سودی برای خانواده ها نخواهد 
داشت. حادثه دانشگاه آزاد را هم تسلیت می گویم. چرا 
هنگامی که موضوع قاچاق سوخت مطرح می شود توجه ها 
به سوی سیستان وبلوچستان می رود در حالی که در زمان 
انتخابات موضوع گازرسانی وعده داده شد، ولی بیش از 
۱۵ درصد پیشرفت نکرده است؟ اگر گازرسانی صورت 
می گرفت این کودکان در آتش نمی سوختند. با مسئولان 

نالایق گاز برخورد شود.«
نماینده مردم زاهدان در مجلس شورای اسلامی تاکید 
کرد: »لبخندهای آقای ظریف نه تنها باعث نشاط مردم 
نمی شود،  بلکه به علت دیپلماسی ضعیف و فشل در 
گرفتن حق آبه سیستان  و بلوچستان موجب انزاجار مردم 
می شود. آیا وظیفه وزیر امور خارجه فقط جلسه گذاشتن 
با موگرینی است؟ یا باید در خصوص هفت گروگان هم 
کاری کند؟ فقر و بیکاری در استان بیداد می کند. مردم فقط 
آمار اشتغال سالیانه را از دولت می شنوند. حاشیه نشینی و 
کمبود امکانات از دیگر مشکلات استان است. کمیته  امداد 
امام خمینی )ره( اعلام کرد ۶۰۰ هزار مددجو به کمیته  
اضافه شده است و افزایش ۵۰ درصدی متقاضیان را داریم. 
آیا مشکلات معلمان و کشاورزان حل شده است؟ آیا یک 
میلیون و ۲۰۰ هزار تومان حقوق برای معلمان کافی است؟ 

آقای روحانی! اگر به مدارس غیر انتفاعی نزدیک محل 
سکونت خود نگاهی بیندازید می بینید که ۱۵ یا ۱۶ میلیون 

تومان حتی برای مقاطع پایین هزینه دریافت می کنند.«
شهریاری عنوان کرد: »از افتخارات دولت شما طرح 
تحول سلامت بود. نگذارید این طرح با مشکل روبرو شود. 
درست است که شما نیازی به رای ندارید ولی نگذارید 
این طرح با مشکل روبه رو شود. اگر به خصوصی سازی 
علاقه دارید دولت و مجلس شورای اسلامی را به بخش 
خصوصی واگذار کنید. در این مدت کدام واگذاری مشکل 
مردم را حل کرد؟ با افزایش دلار گوشت قرمز از سفره 
مردم حذف شده است و در حال  حاضر به تدریج مرغ 
هم حذف می شود. ننگ بر مسئولان و نمایندگانی که سیر 
هستند و غم و درد مردم گرسنه را نمی چشند. چه فکری 

برای جانبازان و خانواده های شهدا کردید؟«
نماینده مردم زاهدان خطاب به دبیر شورای نگهبان، 
بیان  کرد: »آقای جنتی! شما فرمودید برای نمایندگان کلاس 
اخلاق بگذارید، البته که تذکر برادر و یا خواهر مومن 
به یکدیگر ثواب هم دارد،  ولی این نمایندگان نیستند 
که نیاز به کلاس اخلاق دارند، آیا کاندیداهای ریاست 
جمهوری در مناظرات اخلاق را رعایت کردند؟ آیا به 
قول هایی که داده اند عمل کردند؟ این نمایندگان و رییس 
جمهورها دست پخت حضرتعالی و همکاران شما در 
شورای نگهبان نیست؟ شما که نظارت استصوابی دارید 
و نماینده را از میز مجلس شورای اسلامی باز می گردانید 
چرا با کاندیداهای ریاست جمهوری که تهمت های عجیب 
و غریب می زدند برخوردی نمی کردید؟ اگر بخواهیم 

کشور را صحیح اداره کنیم باید ساختار دولت و مجلس 
شورای اسلامی را اصلاح کنیم، زیرا این حکومت به 
اسم دین به دلیل سوء مدیریت مسئولان موجب دین 

گریزی جوانان شده است.«
شهریاری در پایان عنوان کرد:  »حتما باید اتفاقی رخ 
دهد که به فکر بخاری دادن به مدارس و دادن اتوبوس 
انجام  اتفاق کاری  از  قبل  باشیم؟ چرا  دانشگاه  به  نو 
نمی دهیم؟ وزیر بهداشت، از پرتلاش ترین وزرا است، 
۳۵۰ سفر داشتند. ۹ بار به سیستان وبلوچستان آمده اند، 
۱۵ بار به خوزستان و ۹ بار هم به مناطق زلزله زده سفر 
کرده اند. اگر طرح تحول سلامت مشکلی دارد باید حل 
شود، ولی دل مردم به طرح خوش بود. اجازه ندهید 

این طرح دچار مشکل شود.«

سخنگوی کمیسیون بهداشت و درمان مجلس گفت: 
»بودجه بیماران خاص از ۲۱۶ میلیارد تومانی سال 
گذشته به ۳۳۶ میلیارد تومان افزایش پیدا کرده است. بر 
اساس گزارشات سازمان برنامه و بودجه نه تنها بودجه 
بیماران خاص کاهش پیدا نکرده بلکه حدود ۶۰ درصد 

نیز افزایش داشته است.«
حیدرعلی عابدی از حضور قبادی دانا رئیس سازمان 
بهزیستی، پور اصغری رییس امور رفاه اجتماعی سازمان 
برنامه و بودجه، نمایندگان ستاد مبارزه با مواد مخدر و 
واعظ مهدوی مدیرعامل صندوق روستاییان و عشایر 
در نشست کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
اسلامی خبر داد و گفت: »در جلسه امروز کمیسیون 
مباحث و پیشنهادات مختلفی در خصوص بودجه ۹8 
مطرح و مورد بررسی قرار گرفت.«  وی ادامه داد: »جلسه 
ابتدایی کمیسیون در رابطه با بودجه بیماری های خاص 
برگذار شد. نکته بسیار جالبی که در خصوص میزان 

بودجه بیماران خاص  وجود داشت این است که در سال 
۱۳۹7بودجه ۲۱۶ میلیارد تومان بود که در سال ۱۳۹8 به 
۳۳۶ میلیارد تومان افزایش پیدا کرده است. ۱۲۰ میلیارد 
آن مربوط به بیماران خاص بوده که در جدول برنامه 
بودجه به آن اشاره شده است، همچنین ۲۱۶ میلیارد 
تومان از محل هدفمندی یارانه ها برای بیماران خاص 
در نظر گرفته شده است.  بودجه وزارت بهداشت و 
درمان نیز در سال ۱۳۹8، ۴۹۰۰ میلیارد تومان در نظر 
گرفته شده است که سال گذشته ۳7۰۰ میلیارد تومان 
بوده و رشد ۱۲۰۰ میلیارد تومانی در بودجه را نشان 
می دهد. بر اساس این گزارشات نه تنها بودجه بیماران 
خاص کاهش پیدا نکرده بلکه حدود ۶۰ درصد نیز 

افزایش داشته است.«
نماینده مردم اصفهان در مجلس با اشاره به جلسه دوم 
کمیسیون بهداشت و درمان تصریح کرد: »جلسه دوم 
نمایندگان نیرو های مسلح پیشنهاداتی را در خصوص 

همسان سازی   و  مسلح  نیرو های  بیمه ای  پوشش 
بازنشستگان خود ارائه کردند که برای تامین آن باید 
تغییراتی در بودجه ۹8 ایجاد شود، بنابر این مقرر شد 
در جلسه آتی کمیسیون مطرح شده تا در صورت 
تصمیم گیری از طریق کمیسیون تلفیق دنبال  شود.« عابدی 
اظهار کرد: »در ادامه جلسه کمیسیون بهداشت پیشنهاداتی 
از جانب ستاد مبارزه با مواد مخدر در خصوص بودجه 
۹8مطرح شد. یکی از پیشنهادات انتقال بودجه درمانی 
معتادان از ذیل بیمه سلامت ایرانیان به ستاد مبارزه با 
مواد مخدر بود. همچنینی پیشنهاداتی در خصوص بیمه 
عشایر و روستاییان توسط واعظ مهدوی مدیرعامل 
صندوق روستاییان و عشایر نیز مطرح شد. این موارد 
تنها پیشنهاداتی بود برخی از مسئولین در جلسه امروز 
ارائه کردند، اما هنوز در کمیسیون بهداشت  مطرح، 

بررسی و تصمیم گیری نشده است.«
مجلس  درمان  و  بهداشت  کمیسیون  سخنگوی 
شورای اسلامی، خاطر نشان کرد: »در جلسه پایانی 
کمیسیون بهداشت و درمان نیز وحید قبادی دانا رئیس 
سازمان بهزیستی نیز معارفه شد، همچنین برنامه  های 
خود را با تاکید بر مراقبت بیشتر از بیماران ژنتیکی و 

سالمندان ارائه کرد.«

شادنوش: متاسفانه سخنگوی کمیسیون تنها 
نظرات سازمان برنامه را منعکس کرده است

رییس مرکز مدیریت پیوند و درمان بیماری های 
وزارت بهداشت گفت: »متاسفانه ردیف اصلی بودجه 
بیماران خاص نسبت به سال گذشته حدود ۳۰ درصد 
کاهش داشته است از همین رو سازمان برنامه و بودجه 
در راستای ردیف مذکور در محل پیوست ۴ لایحه 
بودجه، حدود ۲۱۶ میلیارد تومان برای بیماران خاص 

از محل کاهش فرانشیز در نظر گرفته است.«
با خانه ملت در  مهدی شادنوش در گفت وگو 
رابطه با اعتبارات مربوط به بیماران خاص در بودجه 
سال ۹8 گفت: »در جلسه کمیسیون بهداشت و درمان 

مجلس و سازمان برنامه و بودجه مطالب بسیار خوبی 
پیرامون اعتبارات بیماران خاص مطرح شد. اما متاسفانه 
سخنگوی کمیسیون تنها نظرات سازمان برنامه بودجه 
را منعکس کرده و اشاره ای به نظرات و خواسته های 
ما نداشته است.« رییس مرکز مدیریت پیوند و درمان 
بیماری های وزارت بهداشت عنوان کرد: »متاسفانه 
ردیف اصلی بودجه بیماران خاص نسبت به سال 
گذشته حدود ۳۰ درصد کاهش داشته است از همین 
رو سازمان برنامه و بودجه کشور در راستای ردیف 
مذکور در محل پیوست ۴ لایحه بودجه، حدود ۲۱۶ 
میلیارد تومان برای بیماران خاص از محل کاهش 
فرانشیز در نظر گرفته است.« شادنوش با بیان اینکه 
در تحقق و تخصیص بودجه این محل تشکیک وجود 
دارد اظهار کرد: »ما نباید سرنوشت بیماران خاص را 
به اما و اگرها منوط کنیم، بیماران خاص باید بدون 
دغدغه و نگرانی مراحل درمانشان را دنبال کنند.« 
رییس مرکز مدیریت پیوند و درمان بیماری های وزارت 
بهداشت تاکید کرد: »در جمع بندی روز گذشته کمیسیون 
بهداشت مقرر شد، سازمان برنامه و بودجه کشور به 
همراه نمایندگان مرکز پژوهش های مجلس شفاف 
سازی کنند و مبلغی را که سازمان برنامه و بودجه 
برای بیماران خاص در بودجه سال ۹8 در نظر گرفته 
است را در همان ردیف مستقل بودجه ای لحاظ کنند، 
همچنین سازمان قول متقن داد در سال آینده بودجه 
بیماران خاص به صورت صد در صدی تخصیص پیدا 
کند.« وی خاطر نشان کرد: »با توجه به شرایط ویژه 
بیماران خاص خواهشمندیم مسائل در مسیر کارشناسی 
و علمی حرکت کند و مباحث سیاسی جاری کشور 
مشکلات بیماران خاص را تحت الشعاع قرار ندهد 
تا خدمات رسانی به بیماران به بهترین شکل ممکن 
صورت پذیرد.« شادنوش در پایان از حمایت ها و 
حساسیت های نمایندگان محترم ، کمیسیون بهداشت 
و درمان و سازمان برنامه و بودجه به حوزه بیماران 

خاص قدردانی کرد.

مقصودی، عضو کمیسیون امور داخلی و شوراها:

روحانی بین وزارت بهداشت 
و سازمان برنامه حکمیت کند

عضو کمیسیون امور داخلی و شوراها خواستار حکمیت مناسب 
رییس جمهور در موضوع مشکلات بین وزارت بهداشت با سازمان 

برنامه شد.
قاضی زاده  استعفای سیدحسن  به  اشاره  با  مقصودی  حسین 
هاشمی وزیر بهداشت گفت: »استعفای قاضی زاده هاشمی که از 
وزرای خوب دولت است و روحانی همیشه از او به عنوان یکی 
از افتخارات دولت خود یاد می کرد و مدعی بود بحث اول دولتش، 
سلامت جامعه است، در شرایط فعلی و اوضاع کشور نه به صلاح 

ملت است، نه دولت و نه مجلس.«
نماینده مردم سبزوار، جوین و جغتای در مجلس شورای اسلامی 
افزود: »در این اوضاع تحریم، از دست دادن فرد کاربلد و متخصصی 
همچون هاشمی از یک طرف کشور را دچار چالش خواهد کرد 
و از سوی دیگر از دست دادن اعتمادی که بیمارستان ها، پزشکان، 
مردم و مجلس به وزیر بهداشت پیدا کردند، صددرصد روند کار 
را با مشکل مواجه خواهد کرد.« وی تاکید کرد: »همانطور که شعار 
دولت بود، اکنون نیز باید مشکلات حوزه سلامت را حل کند و 

توجه به این حوزه را در دستور کارش قراردهد.«
مقصودی ادامه داد: »کشتی دولت روحانی در بحث سیاست 
خارجه، اقتصاد و کشاورزی به گل نشسته و تنها افتخار او در بحث 
سلامت بود که اگر این هم به گل بنشیند، روحانی چه افتخاری 

برای دولت خود دارد که در تاریخ ایران ثبت کند.«
وی با اشاره به مشکلات وزارت بهداشت با سازمان برنامه و 
بودجه، خواستار حکمیت خوب روحانی در این موضوع و حل و 
فصل مسائل شد و افزود: »شاید روحانی و نزدیکان او بگویند دیگر 
به رأی مردم نیازی نیست و چند صباح دیگر این دوره مدیریتی 

تمام می شود؛ ولی باید اعتماد مردم را جلب کرد.«
عضو کمیسیون و امور داخلی کشور مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به اینکه طیب نیا و کرباسیان هم به دلیل اختلاف نظر با نوبخت 
از کار کنار گذاشته شدند، به اختلاف نظر نوبخت و قاضی زاده 
هاشمی اشاره کرد و گفت: »وقتی همه با نوبخت مشکل دارند شاید 
مشکل از نوبخت باشد، لذا بهتر است روحانی نوع عملکرد وی 
را در هیئت دولت بررسی کند زیرا نباید کشور را فداری یک نفر 
کنیم.« مقصودی توضیح داد: »من در بسیاری از مسائل منتقد دولت 
بودیم ولی به همراه دیگر نمایندگان در بحث سلامت از دولت و 
عملکرد وزیر دفاع می کردیم؛ اکنون نیز به عنوان کسی که مدافع 
قشر مستضعف هستیم معتقدیم قاضی زاده باید به دولت برگردد.«
عضو فراکسیون نمایندگان ولایی مجلس شورای اسلامی از روحانی 
خواست با نگاه متعادل و بینابینی مشکلات را حل کند و در شرایط 
کنونی کمبود بودجه، کاهش سهم اعتبارات دستگاه   ها به گونه ای 

معقولانه باشد تا وزرا دچار چالش نشوند.«

شاعری، عضو کمیسیون کشاورزی:

آلودگی هوا مهم ترین تهدید 
برای پایتخت است

نماینده مردم در مجلس با بیان اینکه آلودگی هوا مهم ترین تهدید 
برای سلامت شهروندان در پایتخت و کلانشهرها است، گفت: »حدود 
هفتاد درصد از منابع آلاینده هوا در شهری مثل تهران ارتباط با منابع 

متحرک یا خودروهای آلاینده و فرسوده دارند.«
علی محمد شاعری درباره وضعیت حضور  خودروهای فرسوده در 
پایتخت و کلان شهرها، گفت: »خودروهای دیزلی از جمله کامیون، 
اتوبوس ها و مینی بوس ها نقش بسیار مهمی در  ایجاد آلودگی هوای   شهر 
تهران دارند بنابراین الزامی است که تدابیر اساسی برای رفع  معضل 
خودروهای فرسوده در  پایتخت وکلان شهرها مدنظر قرار گیرد .«
نماینده مردم بهشهر، نکا و گلوگاه در مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: »ناوگان اتوبوسرانی باید دراسرع وقت نوسازی  شود 
زیرا  خودروهای فرسوده نه تنها تاثیر بسزایی در تشدید آلودگی هوا 
دارند بلکه در  ایجاد تصادفات به علت عدم ایمنی مناسب تاثیرگذار 
هستند و این در حالی است که نقش خودروهای فرسوده را می توان 
در حادثه اخیر دانشگاه آزاد مشاهده کرد و بنابراین جا دارد در این 
راستا به خانواده های دانشجویان عزیز و گرامی این حادثه بسیار 
ناگوار که جان به جان آفرین تسلیم کردند، تسلیت عرض کنم.«  وی 
ادامه داد: »بر طبق آمارهای موجود  می بایست، حداقل شش هزار 
اتوبوس فرسوده درکلان شهر تهران نوسازی شود واین در  حالی 
است که وسایل نقلیه با انتشار ذرات معلق و دود بسیارکشنده، 

سلامت مردم را به خطر می اندازند.« 
شاعری بابیان اینکه افزود: »برای نوسازی اتوبوس های فرسوده 
کلان شهر تهران، دولت می بایست به کمک شهرداری ها بشتابد و 
از همین رو شهرداری نیز می توانند با مشارکت بخش خصوصی در 
این راستا حضور به عمل آورند.« شاعری  افزود: »بانک ها با اختصاص 
تسهیلات کم بهره و بازپرداخت طولانی مدت شرایط را برای نوسازی 
اتوبوس ها، مینی بوس ها ، کامیون وکامیونت ها  مهیا کنند تا بتوان  وضعیت 
ناوگان  اتوبوسرانی  را بهبود بخشید.« عضو کمیسیون کشاورزی، 
آب و منابع طبیعی مجلس با بیان اینکه آلودگی هوا مهم ترین تهدید 
برای سلامت شهروندان در پایتخت و کلانشهرها است یادآور شد: 
»حدود هفتاد درصد از منابع آلاینده هوا در شهری مثل تهران ارتباط 

با منابع متحرک یا خودروهای آلاینده  یا فرسوده دارند.«

خبــر

باید ساختار دولت و مجلس را  تغییردهیم
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پس از نشست کمیسیون بهداشت و درمان مجلس عنوان شد

عابدی: بودجه بیماری های خاص ۶۰ درصد افزایش داشته است
شادنوش: بودجه بیماری های خاص 3۰ درصد کاهش داشته است


